


• Zondag 30 juni 
Fietstocht door de Liemers.

• Woensdag 28 augustus 
Wandelexcursie met barbecue.
voor onze leden en vrijwilligers.

• Vrijdagmiddag 1 november 
Afsluitend Symposium.
Onderwerp: 25 jaren agrarisch Natuurbeheer.
Locatie: Buitengoed de Panoven Zevenaar

Noteer deze datums vast in uw agenda!

Onlangs is overleden ons oud bestuurslid en voorzitter Jan 
Stronkman.

Jan heeft zich als bestuurder erg ingezet om de doelstellingen 
van de vereniging te realiseren. Zonder agrarische achtergrond 
lag het Agrarisch Natuurbeheer hem aan het hart. En als vrijwilli-
ger werkte hij ook mee aan de uitvoering ervan. Zo heeft hij veel 
maaiwerk voor het Rijnstrangenpad gedaan.  
Ook in andere functies was hij actief ten behoeve van de lokale 
gemeenschap en voor het agrarisch natuurbeheer.

Een bijzondere man is niet meer.

Het bestuur van de VSR.

In Memoriam 
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A G E N D A

Compliment voor
onze veldwerkers!
Compliment voor de veldwerkers van Oke 
B. Berendsen, E. Bouman, R. Brocx, P. de Bilt, W. Buis, B. Giebers, 
A. Fokker, W. Frank, T. Goes, M. ter Heerdt, G. Hoksbergen, 
P. Hoksbergen, M. op ’t Hof, J. Hulkenberg, A. Jansen, 
G. Kolenbrander, D. Kolkman, W. Lamers, A. van Megen, 
H. Mertens, P. Middelhoff. I. Putmans, R. Putmans, S. Rasing, 
J. van Rennes, R. Rumpf, J. Schennink, P. Schulenberg, N. van 
Schie, F. Steens, H. Vister, T. Vreman, C. van Wolferen, T. de Wilt 
en G. Zwiers.
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 In deze   uitgave:

VAN DE VOORZITTER

2024 kanteljaar?
Ons jubileumjaar kende met de presentatie 
van de film Heggeweer een geweldige start. 
U zult hem nog op diverse plaatsen kunnen 
bekijken.
Bij meerdere overheden en instellingen zal hij 
ook dit jaar nog worden vertoond.

In de samenleving lijkt het idee langzaam te 
kantelen dat het ANLB (Agrarisch Natuur en 
LandschapsBeheer) een wezenlijke bijdrage 
kan leveren aan de transitie in de landbouw.
De huidige onkostenvergoeding zal daarbij

gewijzigd moeten worden in een serieus ver-
dienmodel voor de betrokken boeren. Dat 
vergt nog veel werk in Brussel maar ook een 
lange termijnvisie in Den Haag.
Intussen zetten wij ons jubileumjaar voort met 
een fietstocht op 30 juni, een wandeling met 
barbeque op 28 augustus en een symposium 
op 1 november a.s. Meer hierover elders in 
deze nieuwsbrief.
Zou ons jubileumjaar een kanteljaar kunnen 
worden?

Jos Lamers

Fietstocht

30 juni: Fietstocht door 
de Liemers

Complimenten

Mooie complimenten voor 
de veldwerkers van Oke.

Interview

Jeroen Oorschot

Interview

Jan Hetterschijt

Agenda

30 juni: Fietstocht 25 jaar VSR
Onze mooie vereniging bestaat dit jaar 25 
jaar. Om dit jubileum te vieren organiseert 
de VSR een prachtige fietstocht op zon-
dagmiddag 30 juni. 

De start is om 12.30 uur in Oud-Zevenaar 
met gratis koffie/thee en iets lekkers. Om on-
geveer 16.00 uur ben je daar weer terug. De 
tocht is ongeveer 31 km lang met twee stops 
en een  gratis drankje. 
Onderweg geniet je van de fraaie natuur van 

de boeren in de Liemers. Ook bezoek je het 
natte weidevogel-eldorado van ons VSR-lid 
Bennie Hendriks in het Duivense Broek. 
Iedereen kan meedoen tot een maximum van 
vijftig deelnemers. 

Interesse? Dan even aanmelden vòòr 22 juni 
via secretaris@rijnstromen.nl en geef je naam 
en aantal deelnemers door. Dan hoor je ook 
waar we precies starten.

Tot dan! 
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Jeroen is de eerst aangenomen gebiedscoördinator van de 
VSR. Genoeg reden dus voor een interview door de huidige 
gebiedscoördinator. 

Jij was één van de eerste gebiedscoördinatoren van het VSR gebied. 
Wat lijkt me dat een bijzondere functie voor die tijd.
Hoe oud was je en hoe kom je op zo’n nieuwe functie terecht?
Ik was 21 jaar toen ik afstudeerde van de hoge bosbouw school 
in Velp, nu bekend onder de naam Hogeschool van Hall Laren-
stein. Net voordat ik afstudeerde kwam Hans van der Molen bij 
ons op school inventariseren of er geïnteresseerden waren voor 
de functie. Na een eerste sollicitatieronde bleven nog 2 kandi-
daten over. Waaronder ik, en ik ben het uiteindelijk geworden. 

Wat waren in die tijd de werkzaamheden die jullie deden?
Het was in die tijd heel veel aanplant werk; wij maakten voor-
al plannen voor de realisatie van landschappelijke inpassing. 
Wat wij daarnaast ook deden waren bles werkzaamheden (het 
markeren van bomen voor werkzaamheden, bijvoorbeeld voor 
houtkap), inmeten van hout, uitvoering van LOP (Landschappe-
lijk Ontwikkelings Plan). Het LOP gaf aan waar er mogelijkheden 
waren voor uitbreiding of optimalisering van het landschap. Van 
der Molen Groenconsult maakte daar dan weer uit te werken 
plannen voor. Ik heb destijds door de gehele gemeente Rijnwaar-
den hagen, paddenpoelen, hoogstamfruitbomen mogen aan-
leggen en achterstallig zaag- en snoeiwerk mogen begeleiden. 
Een project dat ik me nog heel goed voor de geest kan halen is 
het plan voor Capreton (Agrarisch Natuur- en landschapsbeheer 
Bommelerwaard). Zij wilden destijds het Maasheggenlandschap 

terugbrengen in het landschap. 

Dus jij hebt destijds niet alleen voor de VSR dingen uitgewerkt, maar 
ook voor andere verenigingen? 
Klopt., maar ik ben begonnen voor de VSR. Voor de Vereniging 
Streekbeheer Rijk van Maas en Waal hebben wij ook nog plan-
nen gemaakt. 

Even terug naar hoe het ooit begon. Jij bent natuurlijk niet zo maar 
naar het Hogeschool van Hall Larenstein gegaan, wilde je graag 
Boswachter worden?
Ik ging in 1995 naar van Hall Larenstein. Ik was daar wel eens op 
een open dag geweest. Toen waarschuwde een van de leraren 
dat er in de bosbouw en natuur niet veel werk te vinden was!! 
Ondanks dat ik dus gewaarschuwd was, ben ik wel gegaan. Ik 
ben graag buiten, heb een hart voor de natuur, dus dat leek mij 
wel een goede combi. Ik vond het een fantastische school. Heb 
er heel veel geleerd over de bosbouw hoewel het nooit mijn 
idee was om ook daadwerkelijk boswachter te worden. 

Wat was je vervolg stap?
Ik ben naar de universiteit bosbouw gegaan. Deze zat destijds 
in Freiburg (Duitsland), en heb daar een master gedaan. Ik heb 
daar heel veel geleerd over de bosbouw en over invasieve exo-
ten. Daarna ben ik in Nederland bij het ministerie van landbouw 
gaan werken, bij de plantenziektekundige dienst. Dit kennen we 
nu als de NVWA. Hier heb ik een half jaar gewerkt en in dit half 
jaar heb ik onderzoek gedaan naar fytoftora. Dat is een aardap-
pelziekte maar deze kan ook op Elzen voorkomen. Daarna heb ik 
12,5 jaar bij Borgman Beheer Advies gewerkt en heb daar weer 
veel boswerk gedaan met tussendoor een uitstapje van twee 
jaar naar een rentmeesterskantoor (en rentmeestersdiploma be-
haald). Toen nog 2 jaar bij Eelerwoude gewerkt als bosexpert en 
sinds een half jaar werk ik als coördinator natuurbeheer en lan-
delijke coördinator hout en biomassa bij Natuurmonumenten.
 
Wat was er bijzonder aan de tijd dat je bij Van de Molen Groencon-
sult werkte en wat is je het meest bijgebleven?
Het was bijzonder omdat wij maar een heel klein team waren. 
Dat maakte dat je ontzettend veel kon leren. We maakten vooral 
plannen voor agrariërs en particulieren. Soms konden we din-
gen niet regelen binnen de subsidie en soms vielen dingen te-
gen voor de deelnemers. Daar hadden we het dan over. Ooit 
vond iemand zijn nieuwe paddenpoel totaal niet mooi – hij 
heeft de uitvoeringskosten toen terugbetaald en de poel direct 
weer dichtgegooid.
In de tijd hadden wij nog geen telefoon of laptops zoals nu. Dat 
is echt een enorm verschil met nu. Ik had toen wel een zo’n No-
kia mobieltje waar je alleen mee kon bellen of sms’en. Hans had 
op een gegeven moment een digitale camera aangeschaft. Daar 
kon je dan een Floppy inschuiven en daar konden dan 3 of 4 
foto’s op staan. Die floppy moest je dan in je PC schuiven, en 
dan kon je de foto’s uitlezen. Dan gaat het nu toch wel stukken 
sneller. 

INTERVIEW MET

Jeroen Oorschot



Zoals we in de laatste nieuwsbrief al lazen ontstond de VSR 
, 25 jaar geleden, in de zomer van 1999 uit een samenwer-
king van boeren en burgers in de gemeente Rijnwaarden.
Wie ook in het oprichtingsbestuur zat was Jan Hetterschijt, 
hij was de eerste secretaris en bleef dat bijna 12 jaar lang 
tot 2011. We zitten aan de keukentafel bij Jan en Mieke aan 
de Polderdijk te Herwen. 

Jan is hier geboren en zijn familie had hier een gemengd bedrijf 
met koeien, varkens en later ook schapen. Er werd toen nog  ge-
werkt met Belgische trekpaarden.  Maar de familie had ook een 
bakkerij en een winkel met levensmiddelen boven aan de dijk. 
De kruising op de Kruisdijk werd aangepast en de oude boerde-
rij met schuren zijn verdwenen in 1980 en sindsdien woont Jan 
(77 jaar ) met Mieke in een nieuw huis vlak naast de oude plek.
Jan vertelt dat hij altijd al veel interesse had voor bomen, heg-
gen en stuiken in het landschap en dat dit zijn motivatie was om 
mee te gaan werken aan de oprichting van de VSR.

In de beginjaren ging hij vaak wilgen knotten met Leo Elfrink en 
Theo Dukkerhof. Naast de maandelijkse bestuursvergaderingen, 
waarvan Jan verslag maakte, werd er hard gewerkt door de le-
den van het eerste uur. Er werd een landschapsplan opgesteld 
in Rijnwaarden en leden van de VSR konden inschrijven op de 
werkzaamheden zoals het planten van bomen en struiken.
Elk jaar werden de dijktaluds gemaaid in Oud Zevenaar en er 
werd geprobeerd om er hooi van te maken. Dit lukte helaas niet 
altijd….
De ‘polder’ kwam maaien en de VSR deed daar weer compensa-
tiewerk voor terug zoals maaiwerk met de bosmaaier langs de 
wegpaaltjes en het plukken van Jakobskruiskruid! Samen met 
Jan Stronkman was Jan bezig aan de Spijkse dijk toen twee wan-
delaars langskwamen en opmerkten : ‘voor elk vergrijp is wel een 
passende straf’
Ook het wandelpad Gangen door Rijnstrangen (nu het klom-
penpad)  werd regelmatig gemaaid. 
De trekpontjes bezorgden in het begin ook veel werk want een 
paar keer is het touw doorgesneden en was er eentje afgedre-
ven.
Jan kijkt terug op een mooie periode waarin samen gewerkt 
werd aan het mooier maken van het  landschap: aanplanten, 
knotten, zagen en maaien.

Op de vraag ‘Hoe zie je de toekomst voor de VSR ?’ zegt hij: Ik 
vind dat alle boeren gewoon mee moeten doen aan natuurbe-
heer om zo een goeie toekomst te blijven houden!

Jan droeg het secretariaat over aan Clemens Dirks. Samen met 
Mieke zijn ze nog elke dag druk in de weer met de oppas van 
de kleinkinderen en het verzorgen van een 10 tal mooie, brand 
rode koeien in de wei. 

Annette van Steen
Brord Sloot

V.l.n.r.: Leo Elfring, Jan Hetterschijt en Theo Dukkerhof

INTERVIEW 

Aan de keukentafel bij Jan Hetterschijt

Van Hans leerde ik plantwerk goed begeleiden: “eerst de paal, 
dan de boom” bij laanbomen. En geen meidoorn bij fruitbedrij-
ven planten. Hoe en waar maak je de perfecte paddenpoel? Ik 
kwam graag bij de mensen thuis praten over wat ze wilden en 
wat binnen het LOP zou passen. Dan maakte ik een mooi plan 
en werd het uitgevoerd door de mensen zelf, de leden van de 
VSR of een loonbedrijf. 

Heb jij de film Heggeweer al gezien? Wist je dat de VSR 25 jaar be-
staat dit jaar?
Eigenlijk wist ik het niet dat het VSR 25 jaar bestaat. De film heb ik 
nog niet gezien, maar misschien dat ik binnenkort de gelegen-
heid krijg. Erg leuk om te zien dat de VSR nog zo actief is. Daar-
naast is het mooi om te zien wat de ontwikkelingen in de land-
bouw zijn ondanks dat de politiek soms een onzekere factor is. 

Leonie Geurts 


